
نظام جدید

مؤلفان: مهسا علیزاده نایینی و صبا غیوری

پایــه 10
ناشر تخصصی عمومی و علوم انسانی

انتشارات مشاوران آموزش

درسنامه ساده و روان 
آموزش واژگان  + 200 تست
آموزش گرامر + 120 تست
80 تست درک مطلب
آزمون کنکوری برای هر درس: 100 تست
500 تست چهار گزینه ای
چینش هدف‌دار تست‌ها
پاسخنامه تشریحی
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LESSON ONE
Saving Nature

 گــــرامر 
 Simple Future  زمان آینده ساده 

هنگامی‌که قصد داریم از انجام فعلی در آینده صحبت کنیم از فعل کمکی will استفاده می‌کنیم. هنگامی‌که will در کنار یکی از فعل‌ها 
قرار بگیرد زمان آینده ساده را می‌سازد. 

   Will+infinitive with out  "to" Will+to مصدر فعل بدون
                                                        

I will goExampleمن خواهم رفت

She will goاو خواهد رفت

کاربرد 1●●
هنگامی‌که بدون قصد و نیت قبلی برای آینده تصمیم می‌گیریم یا هنگامی‌که درحال صحبت کردن، در آن واحد تصمیم به انجام کاری می‌گیریم از will استفاده می‌کنیم.

you can call me this evening. I will be at home.Example

امروز بعدازظهر می‌توانی به من زنگ بزنی. من خانه خواهم بود.

.A: Oh, the phone is ringingتلفن داره زنگ میخوره.

.B: Don’t worry. I will answer itنگران نباش من جواب خواهم داد.

کاربرد 2●●
برای بیان واقعیت )fact( در زمان آینده

I will finish my high school next year.Exampleمن سال آینده دبیرستانم را تمام خواهم کرد.

.My brother will marry next monthبرادرم ماه آینده ازدواج خواهد کرد.

* فرم‌های مختلف will در جمله	
1- ساختار مثبت و منفی 

Affirmative and Negative forms
برای منفی کردن جمله در زمان آینده ساده کافی است کلمۀ »not« را بعد از will قرار دهیم.

 )Verb( فعل +
Will

Will notفاعل + (I/we/you/they /he/she/it)

I will be here tomorrow.Exampleمن فردا اینجا خواهم بود.

.I will not be here tomorrowمن فردا اینجا نخواهم بود.

.We will win the match next weekما هفته آینده مسابقه را خواهیم برد.

.We will not the match next weekما هفته آینده مسابقه را نخواهیم برد.

* 	will not و will فرم‌های کوتاه
برای راحت‌ترشدن جمله می‌توان از فرم‌های کوتاه will و will not استفاده کرد.

I will → I’llمثال :will→’ll

I will not → I won’tWill not →won’t

فرم‌های کوتاه مثال قبل:

We won’t win the match next week.We’ll win the match next week.Example
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2- ساختار سؤالی
Question form

برای سؤالی کردن جمله در زمان آینده ساده کافی است جالی فاعل و will را عوض کنیم.

They will go to Shiraz next month.Exampleآنها ماه آینده به شیراز خواهند رفت.

?Will they go to Shiraz next monthآیا آنها ماه آینده به شیراز خواهند رفت؟

willفاعل +  ? فعل + 

+ verb ?I/we/they/you /he/she/itwill

به یاد داشته باشید بعد از will فعل همیشه به صورت ساده )مصدر بدون to( خواهد بود.●●

She will stay at home.Exampleاو در خانه خواهد ماند

بعضی مواقع از عبارت …....... I think ….......  will  برای وقتی‌که از احتمال انجام کاری صحبت می‌کنیم استفاده می‌کنیم.●●

I think Sarra will pass the exam.Exampleمن فکر می‌کنم سارا امتحان را قبول شود.

.I don’t think it will rain this afternoonمن فکر نمی‌کنم امروز بعدازظهر باران ببارد.

?Do you think the exam will be difficultفکر می‌کنی امتحان سخت خواهد بود؟

قیدهای زمان زیر نشان‌دهندۀ زمان آینده است.●●

 tomorrowفردا

 soonبه زودی

 In the futureدرآینده

the day after tomorrowپس فردا 

Dayروز

 nextبعد
Weekهفته

Monthماه

Yearسال

        

 going to قصدداشتن 
از باشیم  کرده  تصمیم‌گیری  قبل  از  آن  انجام  برای  که  شرایطی  در  کنیم  صحبت  آینده  در  عملی  انجام  از  می‌خواهیم   هنگامی‌که 

"going to" استفاده می‌کنیم.

am / is / are  + going to + infinitive without "to"

مصدر فعل بدون going to  + to  + افعال کمکی

I am going to buy some booksExampleمن قصد دارم تعدادی کتاب بخرم.

کاربرد 1●●
از این ساختار برای مواقعی که از قبل تصمیم انجام کاری را گرفته‌ایم و به زودی در آینده آن را انجام می‌دهیم استفاده می‌کنیم.

My brother is going to study art at university.
برادرم قصد دارد در دانشگاه هنر بخواند.

Example

.We are going to travel tomorrowما فردا به مسافرت خواهیم رفت.



Level 10

VISION 1
زبان عمـومی

9

درســنامه
درس ولا 

Sa
vi

ng
 N

a
tu

re

کاربرد 2●●
همچنین از این ساختار در مواقعی که شواهد نشان می‌دهد که اتفاق حتماً رخ خواهد داد استفاده می‌کنیم.

Look at the sky, it’s going to rain
به آسمان نگاه کن، می‌خواهد باران ببارد. )شرایط آسمان نشان می‌دهد که قطعاً باران خواهد بارید(.

Example

Oh, it’s 10 O’clock and I’m not ready. I’m going to be late.
ساعت 10 است و من حاضر نیستم. من دیر خواهم رسید.

* فرم‌های مختلف going to در جمله	
1- ساختار مثبت و منفی 

Affirmative and Negative forms
برای منفی کردن این فرم از جمله نیز کافی است کلمۀ "not" را به going to اضافه کنیم.

verbgoing to / (not) going to
am
is

are

I
he/she/it

we/you/they

She is going to watch TV this evening.Exampleاو قصد دارد امروز عصر تلویزیون تماشا کند.

.She is not going to watch TV this eveningاو قصد ندارد امروز عصر تلویزیون تماشا کند.

2- ساختار سؤالی 
Question form

برای سؤالی کردن going to باید جای افعال کمکی )tobe (am/is/are با فاعل را عوض کنیم.

verb?going to
I

he/she/it
we/you/they

am
is

are

She is going to play.Exampleاو قصد دارد بازی کند.

?Is she going to playآیا او قصد دارد بازی کند؟

.We are going to protect wild lifeما می‌خواهیم از حیات‌وحش محافظت کنیم.

?Are you going to protect wild lifeآیا شما می‌خواهید از حیات‌وحش محافظت کنید؟

going to و will تفاوت 
از will هنگامی استفاده می‌کنیم که برای انجام کار تصمیم آنی و لحظه‌ای گرفته‌ایم. اما going to برای مواقعی است که برای انجام کار از قبل تصمیم 

گرفته باشیم و یا شواهدی برای انجام کار موجود باشد.
What do you like to drink?Exampleچه می‌خواهی بنوشی؟

1 .I will drink some orange Juiceآب پرتقال می‌نوشم.

The weather is so hot; I’m going to drink some orange juice.
هوا خیلی گرم شده است. من مقداری آب پرتقال خواهم نوشید.

Example
2

در مثال اول فرد در لحظه تصمیم گرفته است و قصد و نیت قبلی در کار نیست، اما در مثال دوم گرمی هوا نشان‌دهندة این است که فرد تشنه است و 
این شاهدی برای انجام عمل نوشیدن است.

wh-question کلمات پرسشی 
برخی کلمات پرسشی در زبان انگلیسی عبارتند از:

Whoچه کسیفاعل یا مفعول مورد سؤال است

Whenچه وقتزمان مورد سؤال است

Whereکجامکان مورد سؤال است

Whatچه چیزیفاعل یا مفعول مورد سؤال است
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when و where سؤالی کردن جمله با 
جمله اصلی را اول به حالت سؤالی تبدیل کرده و بعد where یا when را در اول جمله می‌آوریم.

به مثال زیر توجه کنید:
He will live Rome next week.Exampleاو هفته آینده رم را ترک خواهد کرد.

?When: Q: when will he live Romeاو چه‌وقت رم را ترک خواهد کرد؟

.A: Next week               هفته آینده

?Where: Q: where will he live next weekاو هفته آینده کجا را ترک خواهد کرد؟

.A: Rome                رُم را.

what و who سؤالی کردن جمله با 
با کلمات پرسشی who و what دو نوع ساختار سؤالی داریم:

1- اگر who و what در مورد فاعل سوال بپرسند:
در این حالت ساختار جمله تغییر نخواهد کرد و فقط who یا what را در اول جمله می‌آوریم و فاعل جمله را حذف می‌کنیم.

.Ali will visit Rasht next monthعلی ماه آینده از رشت دیدن می‌کند.
فاعل

Example
1

?Who will visit Rasht next monthچه‌کسی ماه آینده از رشت دیدن می‌کند؟ 

.Destroying wild life will make me sadتخریب حیات‌وحش مرا ناراحت خواهد کرد.
فاعل

Example
2

?What will make you sadچه‌چیزی تو را ناراحت خواهدکرد؟

2- اگر who و what در مورد مفعول سؤال بپرسند:
در این حالت جمله اصلی را اول به حالت سؤالی تبدیل کرده و بعد who یا what را در اول جمله می‌آوریم.

.She will see many animals in zooاو حیوانات زیادی را در باغ‌وحش خواهد دید.
مفعول

Example
1

?What will she see in the zooاو در باغ‌وحش چه‌چیزی خواهد دید؟ 

.I will visit my friend in Shirazمن دوستم را در شیراز ملاقات خواهم کرد.
مفعول

Example
2

?Who will you visit in Shirazچه‌کسی را در شیراز ملاقات خواهی کرد؟

یادآوری: برای سؤالی کردن جملات با will کافی است جای فاعل و will را عوض کنیم. 
I will visit my friend in Shiraz.Exampleمن دوستم را در شیراز ملاقات خواهم کرد.

?Q: Will you visit your friend in Shirazآیا تو دوستت را در شیراز ملاقات خواهی کرد؟

?Wh-Q: Who will you visit in Shirazتو چه‌کسی را در شیراز ملاقات خواهی کرد؟

Writing   
)noun( اسم 

اسم کلمه‌ای است که برای نامیدن شخص، مکان، شی )یا مجموعه‌ای از اشیاء(، مفهوم یا ایده‌ای به‌کارمی‌رود.
 به عنوان مثال:

man )مرد(برای نامیدن انسان

dog )سگ(برای نامیدن حیوان

bag )کیف(برای نامیدن شی

Iran )ایران(برای نامیدن مکان

pain )درد(برای نامیدن مفهوم
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اسم در کل به دو دسته تقسیم می‌شود. 

Common Noun اسم عام Proper Noun اسم خاص

اسم خاص: اسمی است که به یک فرد یا 
شی اشاره دارد.

اسم عام : اسمی است که برای همه افراد یا 
اشیاء به‌کارمی‌رود.

teacher-boy-life
اسم خاص همیشه با حروف بزرگ شروع 

Ali-Iran-Tehran .می‌شود

* 	Noun markers نمادها )نشانگرهای( اسم
همیشه قبل از اسامی عام یکی از نمادها یا نشانگرهای زیر می‌آید.

 Noun marker )نماد اسم(  Example )مثال(                

I saw a monkey and an elephant in the zoo.
من یک میمون و یک فیل در باغ‌وحش دیدم.

a-an (حرف تعریف نکره)

My brother can play the guitar.
برادر من می‌تواند گیتار بزند.

the (حرف تعریف معرفه)

Those animals are endangered.
آن حیوانات در معرض خطر هستند.

this/that/these/those (صفتهای اشاره)

Their house is very big.
خانه آنها خیلی بزرگ است.

Her car is very expensive.
ماشین او خیلی گران است.

my-your-his-her-its-our-their(صفات ملکی)

Ali is the boy with blue shirt.
علی آن پسری است که بلوز آبی پوشیده.

adjective (صفت)

an و a حرف تعریف 
این دو حرف تعریف قبل از اسم مفرد نکره می‌آیند. اگر اسمی با یکی از حروف صدادار )a-e-i-o-u( شروع شود از حرف an و درغیراین‌صورت از حرف 

a استفاده می‌کنیم.
a glassیک لیوانan elephant    یک فیل

a hunterیک شکارچیan appleیک سیب

استثناء: ●●
an hourیک ساعتa universityیک دانشگاه

1- زمانی از an استفاده می‌شود که اسم با حرف صدادار شروع شود. در برخی موارد اسم با حرف صدادار شروع می‌شود 
ولی آوای ابتدای حرف صدادار نیست.

واژه hour به معنی ساعت با حرف )h( شروع می‌شود که جزء حروف بی‌صدا است ولی )h( در این واژه تلفظ نمی‌شود. 
پس حرف اول کلمۀ hour صدادار است و از an استفاده می‌کنیم.

2-  واژه university به معنی دانشگاه با حرف )u( شروع می‌شود که جزء حروف صدادار است و در اصل باید با حرف 
a university .استفاده می‌کنیم a از an همراه باشد ولی این کلمه با آوای )ی( شروع می‌شود پس به جای an تعریف
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the حرف تعریف 
این حرف تعریف برای اسامی معرفه کاربرد دارد. اسم معرفه اسمی است که شناخته شده است.

حرف the در موارد زیر استفاده می‌شود:

1- وقتی اسمی به خاطر اینکه قبلاً از آن نام برده‌ایم برای شنونده آشنا 
باشد.

I’m going to buy the book that my teacher told us.
می‌خواهم کتابی را که معلم به ما گفته بود بخرم.

Example

2- قبل از اسامی مفردی که نمایندة یگ گروه از اشیا و حیوانات باشند.
The cheetah is an endangered animal.Example

چیتا یک حیوان در معرض خطر است.

3- قبل از اسامی آلات موسیقی.
I can play the piano.Exampleمن می‌توانم پیانو بزنم.

television-radio-cinema-movie 4- قبل از اسامی
We are going to go to the cinema.

ما می‌خواهیم به سینما برویم.
Example

Please turn on the radio.
لطفاً رادیو را روشن کن.

We watch the movie every night.
ما هر شب فیلم تماشا می‌کنیم.

5- قبل از اسم کشورهایی که اول آنها United یا Republic باشد یا آخر 
آنها s جمع داشته باشد.

The United Arab Emirates.Exampleامارات 

.The United Kingdomانگلیس

.The Philippinesفیلیپین

6- قبل از اسم رشته‌کوه‌ها.
 The Alborzs – the AlpsExample

7- قبل از اسم اقیانوس‌ها، دریاها، خلیج‌ها و رودخانه‌ها.
The Pacific OceanExampleاقیانوس آرام

The Caspian Seaدریای خزر

The Persian Gulfخلیج‌فارس

The Nileرودخانه نیل

8- قبل از اسامی مکان‌های تاریخی، موزه‌ها، تندیس‌ها.
The Eiffle TowerExampleبرج ایفل

The Louvreموزه لوور

9- قبل از اسم فامیلی که آخر آن s جمع باشد که اشاره به کل خانواده داشته 
باشد.

The Kamalies.Exampleخانواده کمالی.

We will visit Kamalies to night.
امشب خانواده کمالی را ملاقات می‌کنیم.

 اسم جمع و مفرد
برای جمع بستن اسامی در زبان انگلیسی حرف s یا es در انتهای اسم مفرد قرار می‌گیرد و آن اسم مفرد به اسم جمع تبدیل می‌شود.

1- افزودن s به آخر اسم‌های مفرد.
Bedsرخت‌خوابBed

HatsکلاهHat

Pagesصفحهpage

2- افزودن es به آخر اسم‌های مفردی که به ch-sh-s و x ختم می‌شود.
GlassesلیوانGlass

DishesظرفDish

BrushesمسواکBrush

MatchesکبریتMatch

Boxesجعبهbox

 y ختم شود و قبل از آن حرف بی‌صدا قرار داشته باشد y 3- اگر اسم مفرد به
به ies تبدیل می‌شود.

LadiesخانمLady

FliesمگسFly

TriesسعیTry

CitiesشهرCity

4- اسم‌های مفردی که به o ختم شود و قبل از آنها حرف بی‌صدا قرار داشته 
باشد در جمع به آنها es اضافه می‌شود ولی اگر قبل از o حرف صدادار باشد با 

s جمع بسته می‌شود.
Tomatoesگوجه‌فرنگیTomato

Potatoesسیب‌زمینیPotato

RadiosرادیوRadio

t قـــرار داد  o حـــرف  از  قبـــل 
اســـت بی‌صـــدا   t حـــرف  کـــه 

قبـــل از o حـــرف i قـــرار دارد 
اســـت  صـــدادار   i حـــرف  کـــه 
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5- اسم‌های مفردی که به f یا fe ختم شوند در جمع به ves تبدیل می‌شوند.
KnivesچاقوKnife

Wives)همسر )زنWife

ShelvesطاقچهShelf

6- بعضی از اسامی فقط به شکل جمع به‌کاربرده می‌شوند و مفرد ندارند و فعل 
جمع به خود می‌گیرند.
Scissorsقیچی

Trousersشلوار

Pantsشلوار

these are my trousersExampleاین شلوار من است.

7- بعضی از اسامی با اینکه در ظاهر جمع هستند ولی همیشه به معنی مفرد 
به‌کارمی‌روند و فعل مفرد به خود می‌گیرند.

Newsخبر

Physicsفیزیک

Mathematicsریاضی

This news is about you.Exampleاین خبر راجع به شما است.

8- بعضی از اسامی، اسم جمع و مفرد آنها یکی است.
On sheep      Two sheepگوسفندSheep

On Fish           Two fishماهیFish

9- بعضی از اسامی بی‌قاعده هستند و در جمع بستن املاء آنها تغییر می‌کند.
MenمردMan

WomenزنWoman

ChildrenبچهChild

FeetپاFoot

teethدندانTooth

GeeseغازGoose

MiceموشMouse

 این واژه ها مالِ درس اول
کتاب درسی و کتاب کارتونه

ExampleMeaningWord

.The fire fighters put out the fire in a few hoursآتش‌نشانان در چند ساعت آتش را خاموش کردند.
خاموش کردن
)چراغ ـ آتش(

put out

.I hurt my arm when I fellوقتی که افتادم بازویم صدمه دید.
صدمه ـ صدمه‌زدن 

آسیب رساندن
hurt

.He should cut down his drinkingاو باید نوشیدن خود را کاهش دهد.
بریدن )درخت( 

کشتن ـ کم کردن 
خلاصه کردن

cut down

.An injured look in his eyesناراحتی )رنجش( از چشمان  او پیدا است.
آسیب دیده

آزاردیده
رنجش

injured

goatبز.Goat in a farm animalبز یک حیوان مزرعه است.

whaleوال ـ نهنگ.Whales are thrown outنهنگ‌ها آب را به بیرون می‌دهند.

wolfگرگ.Wolves are dangerousگرگ‌ها خطرناک هستند.

pandaخرس پاندا.Pandas live in Africaپانداها در آفریقا زندگی می‌کنند.

leopardپلنگ.Leopard and cat are in the same speciesپلنگ و گربه از یک گونه هستند.

.The giant panda is an endangered speciesپاندای عظیم‌الجثه در معرض انقراض است.
در معرض خطربودن

در خطر انقراض
endangered

.She was happy to be alive after the accidentاو خوشحال است که بعد از تصادف زنده است.
زنده ـ سرزنده
در قید حیات

alive
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The university has slowly increased the number of women on the faculty.
دانشگاه به آرامی تعداد زنان در دانشکده را افزایش داده است.

افزایش ـ اضافه 
ـ ترقی

افزایش یافتن
increase

من صدای پارس کردن سگ را در نیمه‌های شب شنیدم.
I heard the dog braking in the middle of the night.پذیرفتن ـ شنیدن

hearدرک کردن

The government took steps to protect the economy.
دولت اقداماتی را برای محافظت از اقتصاد انجام داده.

حمایت کردن
حفاظت کردن

نگهداری کردن
protect

We’ll visit some friends while we’re in Chicago.
وقتی که در شیکاگو بودیم از بعضی از دوستانمان دیدن کردیم.

دیدار ـ عیادت
 به ملاقات

)کسی/چیزی( رفتن
دیدن کردن از ...

visit

museumموزه.The Louvre museum is so famousموزه لوور خیلی مشهور است.

natureطبیعت ـ ذات.Need for control is an aspect of human natureنیاز به کنترل یک جنبه از طبیعت بشر است.

wild lifeحیات وحش.Protecting wild life is the duty of all of usحفاظت از حیات‌وحش وظیفة همة ماست.

cheetahیوزپلنگ.Cheetah is the fastest animalیوزپلنگ سریعترین حیوان است.

planبرنامه ـ طرح ـ نقشه?Don’t you have any plans for after you graduateبرنامه‌ای برای بعد از فارغ‌التحصیلی ندارید؟

take careمراقبت کردن )از(.She stayed home to take care of her brotherاو در خانه ماند تا از برادرش مراقبت کند.

earthزمین ـ خاک ـ دنیا.Earth prays for peaceزمین برای صلح دعا می‌کند.

tigerببر.Tiger and leopard are similarببر و پلنگ شبیه به هم هستند.

forestجنگل.Amazon forest is very dangerousجنگل آمازون خیلی خطرناک است.

.The fires destroyed the forestآتش‌سوزی جنگل را نابود کرد.
ویران کردن
نابودکردن

destroy

.Dinosaurs died out millions of years agoدایناسورها میلیون‌ها سال پیش نابود شدند.
مردن ـ منقرض 

شدن
نابود شدن

die out

pay attentionتوجه کردن.He didn’t pay attention to meاو به من توجه نکردن

naturalطبیعی ـ عادی.Honey is a natural sweetenerعسل یک شیرینی طبیعی است.

We have a plain view of the lake from our window.
plainدشت ـ جلگهما یک منظره از دشت از پنجره رو به دریا داریم.

It was their hope that their son would become a surgeon.
این آرزوی آنها بود که پسرشان جراح شود.

امید ـ امیدواری
آرزو

امیدوار بودن
hope

a fewتعداد کمی.I have a few question to ask youمن تعداد کمی سؤال از شما دارم.

humanانسان ـ شخص.Speaking in a human activityصحبت کردن از مهارت‌های انسان است.

I don’t care for the mountains, so let’s go to the beach instead.
insteadبه‌جای ـ درعوضمن به کوهستان اهمیت نمی‌دهم، بگذار به جای آن به ساحل برویم.

futureآینده.Future is so important for meآینده خیلی برای من مهم است.
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.I didn’t understand your meanمن متوجه منظور شما نشدم.

معنی داشتن
منظور داشتن
 معنی ـ مفهوم 

منظور

mean

aroundپیرامون ـ اطراف.Turn the handle completely aroundدسته را کاملاً به اطراف بچرخانید.

lakeدریاچه.Caspian see is the biggest lakeدریای خزر بزرگترین دریاچه است.

roadجاده ـ راه ـ خیابان.The road was so longجاده خیلی طولانی بود.

.Weeds began to grow among the flowersعلف‌های هرز در میان گل‌ها رشد کرده‌اند.
درمیان ـ میان

دروسط ـ از جمله
among

recentlyاخیراً ـ به‌تازگی.They buy a new house recentlyآنها اخیراً یک خانه جدید خریده‌اند.

hunterشکارچی.This area is forbidden for huntersاین منطقه برای شکارچیان ممنوع است.

any moreبیشتر ـ دیگر?Do you have any more to sayآیا چیز بیشتری برای گفتن داری؟

mountainکوه ـ کوهستان.Damavand is the tallest mountain in Iranدماوند بلندترین کوه در ایران است.

jungleجنگل.I love jungle more than seeمن جنگل را بیشتر از دریا دوست دارم.

go huntingشکار رفتن.Go hunting is forbidden in this jungleشکار رفتن در این جنگل ممنوع است.

Many people like to travel during their vacations.
travelسفرکردن ـ سفربسیاری مردم دوست دارند در طول تعطیلات خود به سفر بروند.

hotداغ ـ گرم ـ باحرارت.The desert sand is very hotصحرای شنی خیلی گرم است.

پوست من خیلی خشک است.
My skin is so dry.

خشک ـ بدون آب
خشک شدن ـ 

خشکسالی
dry

.She stayed at home for too longاو برای مدت طولانی در خانه ماند.
توقف کردن ـ ماندن 

 توقف 
ادامه دادن

stay

learnیادگرفتن.I love learning Englishمن یادگرفتن انگلیسی را دوست دارم.

Nowadays, the economic situation in the country is not good.
now a daysامروزه ـ این روزهااین روزها وضعیت اقتصادی کشور خوب نیست.

Hopefully the government will think how to protect wildlife.
hope fullyخوشبختانهخوشبختانه، دولت فکر خواهد کرد که چگونه از حیات‌وحش حفاظت کند.

We lost the map and had trouble finding our way back.
ما نقشه را از دست دادیم و پیدا کردن راه برگشت مشکل بود.

گم کردن ـ گم شدن 
شکست خوردن
از دست دادن

lose

.The next question is number fiveسؤال بعدی شماره پنج است.
بعدی ـ بعداً ـ کنار 

مجاور
next

Most insects have wings and use them to fly.
اکثر حشرات بال دارند و از آنها برای پرواز استفاده می‌کنند.

 پرواز ـ پروازکردن 
مگس )جانورشناسی(

fly

.Tom cut down a tree in his yardتام، یک درخت در حیاطش را قطع کرد.
حیاط ـ محوطه

واحد سنجش )یارد(
yard

touristجهانگرد ـ توریست.Every year, many tourists visit Iranهرساله تعداد زیادی توریست از ایران دیدن می‌کنند.
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Economy and industry are two different aspects of government problems.
اقتصاد و صنعت دو جنبه‌ی متفاوت از مشکلات دولت هستند.

مختلف ـ متفاوت 
نابرابر

different

.The chicken is especially good at this restaurantمرغ مخصوصاً در این رستوران خیلی خوب است.
به‌ویژه ـ به‌خصوص

ً خصوصا
مخصوصاً

especially

zebraگوره‌خر.The habitat of zebra is African plainsزیستگاه گوره‌خر، دشت‌های آفریقا است.

gazelleغزال ـ آهوی ایرانی.Gazelle is an Iranian animalغزال یک حیوان ایرانی است.

cityشهر.The air pollution of our city is increaseآلودگی هوای شهر ما افزایش یافته.

morningبامداد ـ صبح.I saw Liz this morningمن لیز را امروز صبح دیدم. 

afternoonعصر ـ بعدازظهر.I will be in my office all afternoonمن تمام بعدازظهر در دفترم خواهد بود.

soonزود ـ به‌زودی.Dinner will be ready soonشام زود حاضر خواهد شد.

اینجا همه چیز رایگان است.
امشب وقت من آزاد است.

Everything is free here.        
I’m free tonight.

آزاد ـ رایگان
مستقل

free

poemشعر.His short piano pieces are poemsقطعات کوتاه پیانوی او شعر است.

.That film was boringآن فیلم خیلی کسل‌کننده بود.
خسته‌کننده
کسل‌کننده

boring

She checked her class schedule to see if she had class next day.
او برنامه کلاسی خود را بررسی کرد تا ببیند فردا کلاس دارد یا خیر.

برنامه ـ فهرست
جدول زمان‌بندی

schedule

enjoyلذت بردن.I enjoy to visit your cityاز دیدن شهر شما لذت بردم.

weekendآخر هفته?What are you going for weekendبرای آخر هفته کجا می‌روی؟

relativeخانواده ـ خویشاوند.Our relatives are so religiousخانواده ما خیلی مذهبی هستند.

.I have never huntedمن تا به اکنون شکار نرفته‌ام.
شکار ـ شکارکردن

به شکار رفتن
hunt

zooباغ‌وحش.I work at the zooمن در باغ‌وحش کار می‌کنم.

We are planning a trip to New York next week.
ما در حال برنامه‌ریزی برای سفر به نیویورک درهفته آینده هستیم.

گردش ـ سفر
سفرکردن

trip

zookeeperکارمند باغ‌وحش.My uncle is a zookeeperعموی من کارمند باغ‌وحش است.

birdپرنده.Don’t hunt a bird in this parkپرنده را در این پارک شکار نکن.

giraffeزرافه.I have never seen a giraffeمن تاحالا زرافه ندیده‌ام.

farmمزرعه.We worked on a farm last summerما تابستان گذشته در مزرعه کار می‌کردیم.

seaدریا.Caspian see is a biggest lake in the worldدریای خزر بزرگترین دریاچه در جهان است.

.He is designing his first buildingاو درحال طراحی اولین ساختمانش است.
ساختمان ـ بنا

عمارت
building

لباس شخصی او
یک شخص را انتخاب کن.  

The clothes on his person.          
Choose one person.

شخص ـ آدم ـ نفر 
ـ کس

person

A lot of ideas came to me as I was reading the article.
همان‌طور که مقاله را می‌خواندم ـ ایده‌های زیادی به ذهنم رسید.

فکر ـ نظر ـ عقیده 
خیال ـ معنی ـ ایده

ldea
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farmerکشاورز.My grandfather was a farmerپدربزرگ من یک کشاورز بود.

.It is his place to provide the entertainmentاینجا مکان او برای ارائه سرگرمی است.
جا ـ فضا ـ مکان 

موقعیت
place

painدرد ـ رنج ـ زحمت?Are you in much painآیا درد تو زیاد است؟

dangerخطر ـ مهلک.He was exposed to dangerاو به خطر افتاده بود.

henمرغ.The hen has laid an eggمرغ روی تخم‌مرغ خوابیده بود.

childکودک ـ طفل ـ بچه.The child was in mother’s handبچه در آغوش مادرش بود.

footپا.Your foot is dirtyپای تو کثیف است.

hard-workingسخت‌کوش.My brother is a hard working personبرادرم انسان سخت‌کوشی است.

post manپست‌چی.He became a post manاو یک پست‌چی شده است.

sit downنشستن.My brother is a boy who sit down on a chairبرادرم آن پسری است که روی صندلی نشسته است.

bearخرس.I am afraid of bearsمن از خر‌سها می‌ترسم.

wifeهمسر )زن(.His wife is a teacherهمسر )زن( او معلم است.

sonپسر )فرزند پسر(.She hopes her son to become an engineerاو آرزو دارد که پسرش مهندس شود.

daughterفرزند دختر.His daughter is so beautifulدختر او خیلی زیبا است.

jobشغل ـ حرفه?What is your jobشغل تو چیست؟

betweenمابین ـ درمیان.The wall between roomsدیوار بین اطاق‌ها.

countryکشور.Our country is Iranکشور ما ایران است.

.The child has amazing talent in paintingکودک استعداد شگفت‌انگیزی در نقاشی دارد.
شگفت‌انگیز
متحیرکننده

عجیب
amazing

.There are many options, such as buying a carگزینه‌های بسیاری وجود دارد، مانند خرید یک ماشین.
مثل ـ مانند ـ مثلاً 

از قبیلِ
such as

dolphinدلفین.Dolphins live in the Pacific oceanدلفین‌ها در اقیانوس آرام زندگی می‌کنند.

.Mice are disgustingموش‌ها چندش‌آور هستند.
 موش‌ها ـ جمع

mouse
mice

.The weather should be cold but clear tomorrowفردا هوا باید سرد ولی تمیز باشد.
آب‌وهوا

هوا
weather

springبهار.Spring is my favorite seasonبهار فصل موردعلاقه من است.

.They put the jewels in a safe placeآنها جواهرات را در جای امن گذاشته‌اند.
 امن ـ مطمئن 

بی‌خطر
safe
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•• Will- Going to
1.	 Where is she going at the weekend?

Maybe she…… to Mashhad.
	  travels	  is going to travel	  will travel	  traveled
2.	 Don’t get up . I ……the phone.
	  am answering	  answered	  answer	  will answer
3.	 The dog is angry. It …….you.
	  Is going to attack	  will attack	  attacked	  going to attack
4.	 I’m actually ……..my vacation in Turkey.
	  will spend 	  going to spend	  spend	  spent
5.	 Do you remember? We …….eat dinner with kamalies. 
	  will go	  won’t go 	  are going to 	  going to
6.	 I am sure you …….a lot better after days of rest.
	  will feel 	  are feeling	  felt	  going to feel
7.	 Look at the sky! It ……..rain today.
	  is going to rain	  will rain	  rains	  rain
8.	 Oh, the telephone is broken.

Don’t worry!...........
	  I’m going to fix it	  I’m not going to fix it	 I will fixit 	  I won’t fix it.
9.	 I’m moving house tomorrow.

Really? I ……..and help you.
	  am going to come	  will come	  won’t come	  an not going to come
10.	 Do you want to study tomorrow?

No, I …….., football.
	  am going to play	  will play	  played	  was playing
11.	 When does she arrive tomorrow? She is going ………at night.
	  arrives	  arriving	  to arrive	  arrive 
12.	 My father…….not going to watch TV tonight.
	  was	  were	  is	  are
13.	 Why don’t you wash your car? I ………it tomorrow, I was busy today.
	  am going to wash	  will wash	 wash	  was going to wash
14.	 Are you ……to fix the door?

Yes, I am.
	  go	  to go	  going	  went
15.	 She is ………have a baby next month.
	  goes to 	  going	  go to 	  going to
16.	 They ………Mashhad for weekend. They have decided. Last week.
	  will travel	  are going to travel	  travel	  going to
17.	 Tomorrow is her birthday, Really I …….a cake for her.
	  will make	  am going to make	  going to make	  making
18.	 A: Is phone ringing?

B: Yes, I…….it.
	  am answering 	  answer	  will answer	  am going to answer
19.	 A: I don’t have any money. I have lost my wallet.

B: Don’t worry I ……you.
	  will lend	  lending 	  am going to lend	  going to lend
20.	 A: what is your plan after the class?

B: I ……..help my mother.
	  Will	  am going to	  am	  go to
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•• Noun
21.	 I really like to play ......piano.
	  this	  a	  an	  the
22.	 I have ........bar of ............
	  an- chocolate	  a- chocolate	  Ø – chocolates	  Ø- chocolate
23.	 I accepted in ........university, that is .........hour away from my house.
	  a- an	  an- a	  the- a	  an- the
24.	 Would you like........?

No, thanks. I don’t like it.
	  an apple	  apple	  a apple	  the apple
25.	 Be careful! Drive slowly. Children .......playing in ........street.
	  is- the	  are- the	  are- a	  is- a
26.	 ......... Eiffel tower in Paris is popular for  .........visitors.
	  A- the	  The- the	  The- Ø	  Ø- the
27.	 My brother works as.......engineer in .........company.
	  an- a	  a-a	  an- the	  a- the
28.	 I was very polite, when I was .......child.
	  an	  a	  the	  Ø
29.	 .......... Nil river is in ...........Africa.
	  Ø- the	  The- the	  Ø-Ø	  The- Ø
30.	 My mother will meet .......my English teacher on .........Monday.
	  Ø-Ø	  the- the	  Ø- the	  the- Ø

31.	 The ......home of these elephants is India, but we can visit them in the zoos all around the world. 
	  natural	  next	  specially	  wild
32.	 To…….the number of customers we’ve decreased the costs.
	  find out	  destroy	  increase	  injury
33.	 If you don’t pay…….to your teacher in the class, you won’t learn anything.
	  attraction	  attention	  protection	  nation
34.	 It was a dream to …….like a bird many years ago, before inventing the airplanes.
	  hunt	  protect	  flight	  fly
35.	 Unfortunately, some animals……..many years ago like Iranian Lions.
	  decreased	  died out	  damaged	  left
36.	 What is your plan to ………the nature? We’ll protect the endangered animals.
	  fight	  select	  save	  attend
37.	 The fire fighters could……..the fire after 2 hours.
	  take off	  lift	  select	  put out
38.	 We didn’t go out and stayed at home and played chess……...
	  recently	  for	  instead	  yet
39.	 Last spring we went to a wide …….full of yellow flowers.
	  plain	  plant	  plan	  puzzle
40.	 These days everyone is so busy that can’t see his/ her ……..every month.
	  animals	  relatives	  future	  danger
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41.	 Can you …….this problem? No, my field is physics.
	  find	  make	  solve	  think
42.	 The ……..told us not to feed the animals in the cage.
	  zookeeper 	  pilot	  human	  visitors
43.	 We are working …….to find a good way to protect the animals.
	  together	  hopeful	  natural	  with
44.	 The …….nature of Iran attracts a lot of tourists every year.
	  save	  specially	  amazing	  dangerous
45.	  ……..the birds and animals is against the law.
	  Destroying 	  Hunting 	  Saving	  Visiting
46.	 When I was walking in the park, I saw a/ an …….bird on the grass and helped it.
	  injured	  natural	  special	  wild life
47.	 ……..more attention to your teacher can help you solve the problems easily.
	  Protecting 	  Visiting	  Finding	  Paying
48.	 Would you please to take ……my dog when I’m on vacation?
	  care of 	  attention	  notice	  looking
49.	 Every one who is ……., needs oxygen and water like a plant.
	  amazing	  alive	  natural	  hard working
50.	 To…….money you should work hard and shouldn’t waste it.
	  involve	  leave	  select	  save
51.	 The fire fighters …… the fire in a few hours.
	  look after	  put out	   take off	  take care
52.	 He should ……. his drinking.
	  cut down	  look in	  put out	  look after
53.	 An ……. look in his eyes.
	  protect	  increase	  injured	  nature
54.	 The giant panda in an …….. species.
	  problem	  difficult	  farm	  endangered
55.	 She was happy to be ……. after the accident. 
	  hurt	  alive	 museum	  protect
56.	 The university has slowly ……. the number of women on the faculty.
	  take cared	  planed	  destroyed	  increased
57.	 I ……. the dog braking in the middle of the night.
	  heard	  listened	  died out	  payed attention
58.	 The government took steps to ……. the economy.
	  hope	  protect	  plain	  instead
59.	 We’ll ……. some friends while we’re in Chicago.
	  alive	  plan	  hear	  visit
60.	 Need for control is an aspect of human …….
	  blood	  heart	  body	  nature
61.	 Don’t you have any …….. for after you graduate?
	  plans	  poems	  relative	  hunter
62.	 She stayed home to ……. of her brother.
	  put out	  take care	  died out	  payed attention
63.	 We have a …… view from our window.
	  trip	  plain	  poem	  pain
64.	 It was their ……. that their son would become a surgeon.
	  hope	  future	  child	  parent
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65.	 I don’t care for the mountains, so let’s go to the beach …….
	  forest	  trip	  after	  instead
66.	 Many people like to …… during their vacations.
	  travel	  visit	  stay	  learn
67.	 …….., the economic situation in the country is not good.
	  Patiently	  Hopefully	  Government	  Nowadays
68.	 ……… the government will think how to protect wildlife.
	  Badly	  Hopefully	  Unfortunately	  Comfortably
69.	 Economy and industry are two ……. aspects of government problems.
	  person	  relative	  different	  place
70.	 She checked her class …….. to see if she had class next day.
	  schedule	  student	  place	  yard

•	Cloze 
One easy way to ---------- (71) wild life is learning about endangered animals that live ------------- (72) you. Teach your 
friends and family about the wonderful birds, fishes and ------------- (73) that live near your home. In this way, they are 
going to be more ---------- (74) about nature. You can also visit a national wildlife museum or park. These places give 
good ---------- (75) about how to protect endangered animals and their homes.
71.	  vizit	  protect	  hurt	  damage
72.	  with 	  for	  in front of	  around
73.	  plants	  places	  forests	  nature
74.	  careless	  interested	  afraid	  careful
75.	  information	  books 	  TV     	  songs

•	Cloze 
An endangered language is a language that has very few ----------- (76). Nowadays, many languages are ----------- (77) 
their native speakers. When a language dies, the ------------ (78) and culture ------------ (79) with it. A lot of endangered 
languages are in Australia and South America. Some are in Asia and Africa. The number of ------------- (80) languages of 
the world is around 7000, and many of them may not exist in the future.
76.	  visitors	  people	  speakers	  children
77.	  looking	  making	  visiting	  losing
78.	  knowledge	  nature	  importance	  examples
79.	  disappear	  understand	  protect	  written
80.	  foreign	  dead	  live	  natural

•	Passage 
A Chinese emperor was informed that people in one of the provinces of his empire had revolted against. ‘‘Come, 
follow me and we will quickly destroy them”. When he reached the province, the rebels surrendered to him and 
begged for pardon. The generals now thought that the emperor would order a massacre of the captives, but they 
were surprised to find that the emperor began to treat them with great kindness. ‘’How’’ cried the generals. Have 
you fulfilled your word? Your Royal word was given that you would destroy your enemies, and now we see that you 
have pardoned them all and treated many of them with gentleness and favour. It’s very true I promised to destroy my 
enemy and have I fulfilled my word? These rebels are my enemies no- longer. I’ve made friends of them. 
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81.	 When the emperor reached the province…..
	  The people revolted against him.
	  The people surrendered to him and asked him to resign.
	  The people killed him and his generals. 
	  The people surrendered to him and begged for pardon.
82.	 The emperor treated them with great kindness.....
	  He treated them with great kindness because he thought the people wanted to make friend with him sincerely.
	  He treated them with great kindness because he thought they would behave him very gently.
	  He treated them with great kindness because he thought they would accept his requests.
	  He treated them with great kindness because he thought it would be better to behave them gently.
83.	 Did the emperor fulfil his promise against the rebels?
	  Yes, he did, because he had promised to destroy the rebels.
	  No, he didn’t because he feared the rebels attack him and his generals.
	  No, he didn’t because he thought he would give up his position.
	  No, the emperor didn’t fulfil his promises against, them.
84.	 What did the generals think about the emperor’s order?
	  They thought that the emperor would order a massacre of the captives.
	  They thought the emperor would act what he had promised.
	  They thought the emperor would make some of them free and some would be punished.
	  They thought that the emperor would make them be imprisoned.

•	Passage 
One upon a time there were two mice who were great friends. One lived in the country the other in the city. The country 
mouse met the city mouse after many years and invited him to came and spend a few days at his house in the country. So 
the city mouse accepted the invitation and went to meet his friend. The country mouse took him to his house in a field. 
He gave him the nicest things he could find to eat, fruit, nuts and wheat. But the city mouse was not pleased. “This food 
is not good and your house is not good. Why do you live in a hole? You should come and live in the city.”

You would then have a nice house made of stone to live and eat nice food, milk, bread, cheese. Would you come and visit 
me at my house in the city? The country mouse wanted to see the life in the city and went to his friend’s house. It was a 
nice big house and nice food was set ready for them to eat. But just as they were beginning to eat, they heard the dogs 
barking ad rushing towards them. ‘’Run Run’’. the big dog is coming. Said the city mouse and away they scampered. After 
a while they came out and then the country mouse said to his friend, I don’t like your life in the city, I prefer my hole to 
your stone house, It’s better to be poor and happy than to be rich and live in constant fear.

Choose the best answer in each number:

85.	  Two mice lived in the country.	  Two mice lived in the city.
 One mouse lived in the country, other in city	  The two mice lived in a hole in a house.

86.	  The city mouse liked living at the house of the country mouse.
 The country mouse liked living at the house of the city mouse.
 They both liked living in the house of each other.
 The country mouse preferred living in his hole.

87.	  First the city mouse invited the country mouse to his house.
 First the country mouse invited the city mouse to his house.
 They invited each other at the same time.
 None of them accepted to spend a few days anywhere.

88.	  When the country mouse was eating something he heard the dogs barking. 
 When the city mouse was beginning to eat he heard the dogs barking. 
 Nothing happened when they were beginning to eat.
 When they were beginning to eat, they heard the dogs barking.

89.	  The country mouse decided to come back his own hole.
 The country mouse remained in his friend’s house. 
 The city mouse went to live in his friend’s hole. 
 The city mouse left his house and went to live alone.
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 آزمون تشریحی درس اول 
A: Choose the correct words.

90.	 Is your grandmother ….? Yes, she is . (alive- natural- alike)
91.	 People destroy the jungles and build apartments…. (yet- instead- increase)
92.	 Parents try to …..their children from danger. (protect- relate- destroy)
93.	 He lost several close	….. in the war many years ago. (relatives- times- money)

B: One odd out.
94.	 die out / live/  kill/ hunt		
95.	 goat/ cow/ hen/ leopard
96.	 save/ take care of/ protect/ hunt	
97.	 forest/ jungle/ lake/ hospital

C: Match columns A and B.

A B
98.	 pay  nature
99.	 save  animals
100.	 help  attention
101.	 endangered  the injured animals

D: Match the words with their meanings.
A B

102.	 forest  to find an answer
103.	 range  large area with lots of trees
104.	 solve  something like water or milk
105.	 liquid  set of similar things

E: Write the correct forms of the words.
106.	 The ….(woman) are talking about a ….. (children)
107.	 I need two…..(box)
108.	 What are you …to night? (do)
109.	 My …..are dirty, I should wash them. (foot)

F: Unscramble the following sentences.
110.	 is/ to/ stay/ My uncle/ at home/ going/ to night

.................................................................................
111.	 buy/ year/ family/ will/ new/ next/ your/ a/ car.

.................................................................................
G: Answer the questions.

112.	 Where are they going to paint? (my bed room)
.................................................................................	

113.	 What will you do next week? (translate this book)
.................................................................................
H: Correct the errors in these sentences.

114.	 We going to help the injured animal yesterday.
.................................................................................

115.	 The mice is running on the floor.
.................................................................................
I: Read the passage and answer the questions.

There are many wild animals. They don’t live in homes or cages. They live in jungles or on plains. Nowadays, there are 
some endangered animals around us.
It means that we can find only a few of them. Humans destroy the natural homes of them in the forests. Then the 
animals won’t have a place to live. These days some people are trying to save these endangered animals. They teach 
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people how to protect these animals and not to hunt these beautiful animals. The government’s made some rules to 
protect them. For example: hunting is forbidden now.
116.	 Wild animals live in cage.               	 	  True 		  False
117.	 The government made some rules to protect the animals.	  True		   False
118.	 When won’t the animals have a place to live?
119.	 Where do wild animals live?

آزمون مطابق کنکور درس اول
Part A: Grammar and Vocabulary
Directions: questions 120-131 are incomplete sentences. Beneath each sentence you will see four words 
or phrases, marked (1), (2), (3) or (4). Choose the one word or phrase that best completes the sentence.

120.	 Reza bought some train tickets. They……….to Isfahan next week.
	  traveled	  travel	  are travelling	  are going to travel
121.	 Look the clouds! It ……….soon.
	  rains	  is going to rain	  rained	  will to rain
122.	 They ……….their homework this afternoon.
	  do	  did	  are doing	  are going to do
123.	 Next year, they ……….a new car.
	  buy	  bought	  ‘ll buy	  have bought
124.	 Reza is sick and the doctor has advised him to ……….the amount of fat in his food............................................. ( سراسری تجربی 94)
	  ignore	  reduce	  prepare	  destroy
125.	 We were late getting to the airport, but ……….for us, the plane was delayed. ............................................................ ( سراسری ریاضی 94)
	  luckily	  basically	  certainly	  entirely
126.	 We need to do our best to protect these animals because they are in danger of………. .....................(93 سراسری خارج از کشور )
	  nutrients	  extinction	  experiments	  exploration
127.	 At my school, almost everyone plays a sport. These sports……….tennis, volleyball, and field hockey.. (93 سراسری خارج از کشور )
	  compose	  devote to 	  include	  estimate
128.	 After graduating, from university, John and I become best friends, and he……….me deeply with his 

behavior. ............................................................................................................................................................................................................................................................................. ( سراسری زبان92)
	  involved	  improved	  influenced	  advised
129.	 For a long time after the accident, my sister had no ……….in her right leg. ..................................................................... ( سراسری ریاضی 92)
	  expectation	  movement	   mood	  stretch
130.	 I would like to have a/an ……….reply to my proposal. .................................................................................................................................... ( سراسری ریاضی 92)
	  relaxed	  reflected	   previous	  immediate
131.	 Iranian cheetah is an ……….animal, but the number of them is……….
	  Injured- increasing		   endangered- increasing
	  endangered- decreasing	  injured- decreasing

Part B: Cloze test
Directions: Read the following passage and decide which choice (1), (2), (3) or (4) best fits each space. 
Then mark the correct choice in your answer sheet.

This article is divided in to two sections, the first of which deals with gas as a state of .....132......and the second with 
gas as a fuel. Petrol is also frequently....133....to as “gas”..... 134......in North America. Many of the gases.....135.....in this 
article have.....136......articles of their own. ........................................................................................................................................................................................... ( سراسری انسانی 91)
132.	   force	  volume	  pressure	  matter
133.	   described	  arranged	  referred	  observed
134.	   interchangeably 	  specially	  artificially	  care fully
135.	   are mentioned	  are mentioning	  mention	  mentioned
136.	   ancient	  private	  separate	  straight
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Part C: Reading Comprehension
Direction: Read the following passage and answer the questions by choosing the best choice. (1), (2), (3) 
or (4). Then mark the correct choice on your answer sheet.

Passage 1
Zoo officials say that they are concerned about animals. However most zoos remain “collections” of interesting “items” 
rather than protective habitats.  Zoos teach people that it is acceptable to keep animals in captivity.
However, animals in zoo are bored, limited, lonely, and far from their natural homes.
Zoo claim to educated people, but in fact, visitors don’t learn anything meaningful about the natural behavior, intelli-
gence, or beauty of animals. Most zoo areas are quite small, and visitors can rarely observe animals’ normal behavior 
in these unnatural spaces. Nor can they learn much from the labels on cages, which list only the species name, diet, 
and where it normally lives.
The animals are kept together in small spaces, with no privacy and little opportunity for mental stimulation or physical 
exercise. These results in abnormal and self- destructive behavior called zoo chosis. In a worldwide study of zoos, that 
elephants spend 22 percent of their time engaging in abnormal behaviors, such as repeated head movements or biting 
cage bars. Bears spend 30 percent of their time walking back and forth. These are all signs of distress. 
Zoo also claims to save animals from extinction. However, zoos that breed endangered animals, such as big cats and 
Asian elephants, often do not release them to the wild. Zoos talk a lot about their breeding programs. One reason is 
to ease people’s worry about endangered species. The other reason is to attract alot of customers who enjoy seeing 
baby animals. How many contests have we seen to name baby animals?
Ultimately we will save endangered species only if we save their habits. 
We also need to stop people from killing them. Instead of supporting zoos, we should support groups that work to 
protect animals and preserve their homes in the wild. ........................................................................................................................................................(93 سراسری ریاضی ).
137.	 The author of the passage suggest that zoos......
	  Negatively affect the animals they shelter.
	  Change animals behavior as well as their natural diet.
	  Are unfortunately necessary and we cannot do without them.
	  Should be brought under better control so that they would be useful.
138.	 According to the passage, the information visitors get about animals from visiting them at zoos......
	  Is as much as they can get from observing animals in nature.
	  Is meaningful enough to be of practical use.
	  Is absolutely wrong and misleading.
	  Is incomplete and limited.
139.	 All of the following are mentioned in the passage about animals kept in zoos EXCEPT that such animals…...
	  lose their privacy 
	  are not physically active enough
	  do not get the chance to be mentally stimulated
	  are often used as what researchers need to preform experiments.
140.	 The last paragraph of the passage includes a number of …….
	  complaints	  comparisons	   suggestions	   warnings

Passage 2
Leonardo Davinci was born in 1452 in the area of Florence, Italy. He did many things. He was a scientist, inventor, mu-
sician, mathematician, and architect. He knew about animals and plants, too. He could do many things well. Leonardo 
was famous for his painting. He painted the Mona Lisa and The last Supper. They are his most famous paintings, and 
many people know about them. He started working on The Last Supper in 1495 in Milan and finished it in 1498. He 
started working on the Mona Lisa in 1503 in Italy and finished it a short time before he died. 
It is now in France. Leonardo’s paintings were very good. He understood how human bodies worked. Besides, he knew 
how happy or sad people looked because he knew how emotion looked on people’s faces.
Since he understood nature, light and shadow, his painting looked real. Leonardo had many ideas for inventions. He 
drew plans for a helicopter as well as a tank. He even had idea for a calculator. He had an idea for making solar power, 
which is power that comes from the sun. Leonardo lived at the same time as Michelangelo and Raphael. He was 27 
years older than Michelangelo and 31 years older than Rapheal. Leonardo died in 1519...................................................  (سراسری انسانی 94 ) 
141.	 According to the passage, which of the following was Leonardo Not good at?
	  Art	  Biology	  Chemistry	  Psychology
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142.	 What does the word ‘them’ in line 4 refer to?
	  Many people		   Animals and plants
	   All Leonardo’s paintings	   Mona Lisa and The last supper
143.	 Which of the following can be concluded from the passage?
	  Mona Lisa took a longer time to finish than the last supper.
	  Leonardo painted Mona Lisa when he was still young.
	  Leonardo finished Mona Lisa in a short time.
	  Leonardo painted Mona Lisa in France.
144.	 Which of the following do we understand about Leonardo?
	  He never thought of inventing something that could be used during wartime.
	  He was interested in finding ways of obtaining energy from the sun.
	  He was aware of all natural elements when he made on invention.
	  He died when the famous artists Michelangelo was only 27.
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Wonders of Creation
 گـــرامر 

 Adjective صفت 
صفت کلمه‌ای است که کیفیت و حالت اسمی را توصیف کرده و همواره قبل از اسم به‌کارمی‌رود.

صفت مطلق positive adjective : صفت مطلق همان شکل بدون تغییر صفت است که قبل از اسم آمده و آن را توصیف می‌نماید. این شکل از صفت 
در زبان فارسی تقریباً به همین نحو به‌کارمی‌رود.

خانه جدید
A new house

اسم   صفت

نقشه بزرگ
A big map

اسم   صفت

He has a clean shirt, but his brother has a dirty one.
اسم   صفت

او پیراهن تمیزی دارد ولی برادرش پیراهن کثیفی دارد.

Example

جای صفت در جمله کجاست؟ صفت همیشه قبل از اسم و بعد از افعال )to be( قرار می‌گیرد.
This summer is hot.Example امسال تابستان گرم است.

 )t
o 

be
 (

ت(
صف

(

.My book is interestingکتاب من جالب است.

)t
o 

be
 (

ت(
صف

(

.My sister buys an expensive houseخواهرم یک خانة گران خریده.

ت(
صف

(

    
م(

س
)ا

Comparative adjective )صفت تفضیلی )برتر 
صفت تفضیلی برای مقایسه و نشان دادن کمتری یا بیشتری بین دو چیز یا دو شخص به‌کارمی‌رود. این شکل از صفت در زبان فارسی به همین نحو 

به‌کاررفته و علامت آن )تر( است، مانند کوچکتر، بزرگتر، سریعتر و ...
برای ساختن صفت تفضیلی قاعده بر این است که آخر صفات )er( اضافه شود و بعد از آن کلمۀ )than( به معنی )از( آورده می‌شود.

Comparative adjectiveAdjective
oldپیرolder             پیرتر

coldسرد          colder          سردتر
youngجوان      younger       جوان‌تر
slowآرام          slower          آرام‌تر
redقرمز           reder           قرمزتر

John is taller than his brother.Exampleجان از برادرش قدبلندتر است.

.I am older than my sisterمن از خواهرم مسن‌تر هستم.

LESSON TWO
Wonders of Creation

دوم درس 
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 more استفاده می‌کنیم. به این ترتیب که more توجه: برای ساختن صفت تفضیلی )برتر( برای صفاتی که بیشتر از یک بخش دارند از کلمۀ
قبل از صفت می‌آید و بعد از صفت کلمۀ )than( آورده می‌شود.

Comparative adjectiveAdjective

difficultسختmore difficult (than)سخت‌تر

 expensiveگران          more expensive (than) گران‌‌تر

beautifulزیبا      more beautiful (than)زیبا

Mary is more beautiful than her sister.
مری از خواهرش زیباتر است.

Example

This hat is more expensive than that hat.
این کلاه از آن یکی گران‌تر است.

Superlative adjective صفت عالی 
وقتی می‌خواهیم بیش از دو چیز یا دو شخص را با هم مقایسه کنیم از صفت عالی استفاده می‌کنیم. این صفت در زبان فارسی به همین نحو به‌کاررفته و 

علامت آن )ترین( است. مانند بزرگترین، کوچکترین و ...
برای ساختن صفت عالی به این گونه عمل می‌کنیم که به آخر صفات )est( افزوده و حرف تعریف the را قبل از صفت می‌آوریم.

Superlative adjectiveComparative adjectiveAdjective

safeامنsaferامن‌ترthe safestامن‌ترین

slowآرام                    slowerآرام‌ترthe slowestآرام‌ترین

cleanتمیز             cleanerتمیزترthe cleanestتمیزترین

shortکوتاه                    shorterکوتاه‌ترthe shortestکوتاه‌ترین

bigبزرگ                      biggerبزرگ‌ترthe biggestبزرگ‌ترین

 The Nile is the biggest river in the world.
نیل بزرگترین رودخانة جهان است.

Example

My father is the tallest man in our family.
پدرم بلندقدترین مرد در خانواده ما است.

 توجه: برای صفات عالی مانند صفات برتر، صفاتی که بیشتر از یک بخش دارند قاعده فرق می‌کند و برای این نوع صفات فقط کلمۀ
'' the most'' قبل از صفت آورده می‌شود.

Superlative adjectiveComparative adjectiveAdjective

intelligentباهوشmore intelligentباهوش‌ترthe most intelligentباهوش‌ترین

dangerousخطرناکmore dangerousخطرناک‌ترthe most dangerousخطرناک‌ترین

expensiveگرانmore expensiveگران‌ترthe most expensiveگران‌ترین

difficultسختmore difficultسخت‌ترthe most difficultسخت‌ترین

 Ali is the most intelligent student in class.
علی باهوش‌ترین دانش‌آموز در کلاس است.

Example

Their house is the most expensive house in our street.
خانه آنها گران‌ترین خانه در خیابان ما است.
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استثناء: ●●
بعضی از صفات هستند که از قاعده کلی صفات تفضیلی و عالی پیروی نمی‌کنند و شکل جداگانه‌ای دارند.

Superlative adjectiveComparative adjectiveAdjective

goodخوبbetterخوب‌ترthe bestخوب‌ترین

badبدworseبدترthe worstبدترین

farدورfartherدورترthe farthestدورترین

much/manyزیادmoreبیشترthe mostبیشترین

few/littleکمlessکمترthe leastکمترین

She is the best in our class.Exampleاو در کلاس ما بهترین است.

.Your first suggestion is betterپیشنهاد اول تو بهتر است.

.I think summer is the worst season من فکر می‌کنم که تابستان بدترین فصل است.

many و few برای اسامی قابل شمارش به‌کارمی‌روند و much و little برای اسامی غیرقابل شمارش.
Much timeغیرقابل شمارش

Little work
Example:قابل شمارشMany student

Few books
Example:

Our class has the most students in school.
کلاس ما بیشترین تعداد دانش‌آموز در مدرسه را دارد.

Example

1- صفت‌هایی که آخر آنها به حرف )y( ختم می‌شود. هنگام ساختن صفت تفضیلی و عالی حرف )y( به )i( تبدیل می‌شود.
easy → easier → the easiest

2- صفت‌هایی که آخر آنها حرف بی‌صدایی است که قبل از آن حرف صدادار است. آن حرف بی‌صدا دوبار تکرار می‌شود.
hot → hotter → the hottest

Superlative adjectiveComparative adjectiveAdjective

easyآسانeasierآسان‌ترthe easiestآسان‌ترین

happyخوشحالhappierخوشحال‌ترthe happiestخوشحال‌ترین

sunnyآفتابیsunnierآفتابی‌ترthe sunniestآفتابی‌ترین

cloudyابریcloudierابری‌ترthe cloudiestابری‌ترین

hotگرمhotterگرم‌ترthe hottestگرم‌ترین

bigبزرگbiggerبزرگ‌ترthe biggestبزرگ‌ترین

redقرمزredderقرمزترthe reddestقرمزترین
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 صفت مقایسه‌ای
وقتی می‌خواهیم دوچیز یا دو شخص را در یک معیار با هم مقایسه کنیم و نسبت آن معیار بین هر دو شخص با یکدیگر یکسان باشد از کلمۀ )As( استفاده 

می‌کنیم. به این‌گونه که صفت را بین دو کلمۀ )as( قرار می‌دهیم.

as

صفت

as
tall

big

beautiful
          

This girl is as beautiful as her mother.
این دختر به زیبایی مادرش است.

Example

She works as hard as her brother.
او به سختی برادرش کار می‌کند.

This exercise is as easy as the last one.
این تمرین به آسانی آخرین تمرین است.

become ـ seem ـ got ـ look : یک سری افعال هستند که بعد از آنها صفت می‌آید. مثل

You look happy.Exampleتو شاد به نظر می‌رسی.

.After that accident, you seem sickبعد از آن تصادف، مریض به نظر می‌رسی.


